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Messeri Negroamaro  
Primitivo Italien, Intens rubinrød 
farve. 
Frugtkoncentreret duft med noter 
af modne frugter og krydderier.
God eftersmag med en god  
frugtsødme

Stort udvalg i vin til vinteren retter

6 flaske

189,-

1 flaske
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DagliBrugsen Gudbjerg 
”DIN VINHANDEL”  

hojlund.dk | Tlf.: 62 25 11 36

GUDBJERG | Ørbækvej 268A | 5892 Gudbjerg 
ÅBNINGSTIDER | Hverdage 09.00-17.30 | Lørdage 09.00-14.00 

HOLD VARMEN 
 – med træpiller fra Højlund MølleTræpiller, brænde og RUF briketter i 

højeste kvalitet, leveret hvor du ønsker 
med mobiltruck! Mængderabat ved 
merkøb (også hele læs)! 

ALTID gode priser!  
TILBUD PÅ ALLE VARER NU 

Bestil på vores webshop: 

HESSELAGERENERGI.DK

62 25 35 10

Januar 2022
3. årgang

Læs historien på side 7

Landsbyklyngen:

Flere lokale ansøgninger til Bredbåndspuljen

- for Gudmekongens Land & Skårup Sogn

-for Gudmekongens Land & Skårup!

MÅNEDSAVISEN

MÅNEDSAVIS

Fotograf: Marianne Tolstrup

Fotograf: Marianne Tolstrup Fotograf: Marianne Tolstrup

Nyt indkøbsnet 
støtter globale og 
lokale formål
Læs mere på side 4Læs mere på side 3

To lokale  
ildsjæle i 
Ældresagen

Meny Hesselager og Landsbyklyngen
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Udgiver: Månedsavisen udgives 
af en stiftende forening i Gudme-
kongens Land

Ansvarshavende redaktør 
Pia Skovshoved  
Østergade 34  
5874 Hesselager

Tryk
OTM Avistryk, Ikast
Oplag 7100 

MånedsAvisen udkommer den første tirsdag  
i hver måned og distribueres i Landsbyklyngen  
Gudmekongens Land
Erhvervsmæssig affotografering af bladets redaktionelle 
tekst og annoncer er ikke tilladt. Avisen påtager sig intet 
ansvar som følge af fejl i tekst og annoncer.  
Avisen forbeholder sig ret til at flytte eventuelle særplace-
ringer såfremt produktionen kræver det. 

Avisen påtager sig heller ikke noget erstatningsansvar for  
annoncer, som ved evt. misforståelse ikke er medtaget i 
bladet.

Se elektroniske udgaver af avisen på www.DenLilleAvis.dk 
Direkte link: https://issuu.com/denlilleavis2019

Indleveringsfrister til 
annoncører 

Korrekturannoncer:
Senest  tirsdag d. 25. januar

Færdige annoncer: 
Senest  tirsdag d. 25. januar

Rubrikannoncer: 
Senest  tirsdag d. 25. januar

Annoncer sendes til
pia.skovshoved@gmail.com

Rettelse      .    

 
 
 

Næste MånedsAvis udkommer TIRSDAG D. 1. februar 2022 
Deadline TIRSDAG D. 25. januar 2022
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Ansvarshavende redaktør
Pia Skovshoved
Tlf. 2463 8183
pia.skovshoved@gmail.com
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Grafik/produktion
Stefan Harboe Andersen 

dtp@DenLilleAvis.dk

Leder
Jeg vil indlede min leder med 
at ønske et rigtig Godt Nytår 
til:  
-  alle læserne, som trofast 

tager avisen med hjem hver 
måned

-  alle annoncørerne, som vel-
villigt betaler avisens udgi-
velser.

-  alle de frivillige, som lægger 
et stort arbejde i at produce-
re og distribuere avisen.

Månedsavisen 
Gudmekongens Land 
tager ved årsskiftet fat 
på 3. årgang. 
Avisen vil stadig blive udgivet 
sammen med Den Lille Avis, 
Sydfyn og udgivelsesområ-
det vil være det samme med 
enkelte udvidelser. Udgivel-
sesområdet omfatter post-
numrene 5882 Vejstrup, 5883 
Oure, 5884 Gudme 5874 Hes-
selager, 5892 Gudbjerg Syd-
fyn, 5881 Skårup, 5762 Vester 
Skerninge, 5771 Stenstrup, 
5772 Kværndrup og i dele af 
5600 Faaborg og den vest-
ligste del af 5700 Svendborg. 
Samlet oplagstal for begge 
aviser er 7600.
MånedsAvisen er altid på jagt 
efter den gode historie, som 
har interesse for os, der bor i 
Gudmekongens Land. Vi be-

stræber os på at få input fra 
alle lokalområder samtidig 
med, at vi prøver at finde hi-
storier, som taler til alle grup-
per i vores lokalsamfund.
Vi er altid åbne for læsernes 
indlæg, og kan kun opfordre 
til, at man henvender sig til 
redaktionen med gode ideer 
til historier.

Alle skal være med
Månedsavisen skal være det 
kit, der binder landsbyklyn-
gen Gudmekongens Land 
sammen. Derfor skal det være 
muligt for alle at være med. 
Bestyrelsen har vedtaget at 
annoncering under rubrikken 
Kultur i Klyngen skal være 
gratis i hele 2022 for klyngens 
kulturarrangører (læs mere 
på side 8). Desuden kan alle 
foreninger indrykke annon-
cer til meget favorabel pris. 
Således koster en generalfor-
samlingsannonce 350 kr. ex 
moms for en enkelt indryk-
ning.
Det er ligeledes vigtigt for 
avisen at vores erhvervs- og 
forretningsliv er synligt i avi-
sen, hvorfor også erhvervsan-
noncering holdes på et niveau, 
hvor både store og små kan 
være med.
Vi ser frem til samarbejdet i 
2022 

Pia Skovshoved

I decemberudgaven af Månedsavisen bragte vi en historie 
om den nedlagte forening Familien i Tiden, som donerede 
deres kassebeholdning på ca 8000 til landsbyklyngens fire 
plejehjem.

Vi bragte i den forbindelse ovenstående billede, med desvær-
re med en forkert billedtekst.

Det beklager vi selvfølgelig meget og bringer derfor billedet 
igen med en rigtig tekst.

billedtekst: Ægteparret Poul og Lisa Nielsen med pengega-
ven og bagved står Birgit Overgaard Jensen tidl. formand for 
foreningen Familien i Tiden

Beboerforeningen ”Gudbjerg – Plads til 
alle” modtog billeder af 18 flot julepyntede 
huse. 
Blandt dem blev der udvalgt 6 finalisthuse, 
som gik videre i konkurrencen, hvor bebo-
ere i området frem til den 21. december kl. 
12.00 kunne kommentere på facebookop-
slaget for at kåre det flottest julepyntede 
hus.
D. 22. december kåredes 1., 2., og 3. plad-
sen i konkurrencen om det flottest pyntede 
julehus. 

I samme anledning blev der uddelt præmier 
til de vindere, som blev kåret blandt dem, 
der kommenterede på finalisthusene.
Vinderne af kommentarkonkurrencen blev:
 Marlene Katrine Højlund 
1. udendørsbeplantning fra Pia’s blomster-

binderi.

2.  præmie Gavekort på 300kr til Skovbo 
Erhvervsbeklædning  blev vundet af 
Laila Trahne Hansen.

3.  Præmie 1 familie pizza og 1 sodavand 
fra Gudbjerg pizza blev vundet af Ania 
From Andersen.

4.  Præmie 1 Valtra scooter traktor fra 
JDYHR blev vundet af Stine Damgaard 
Sloth.

Derudover blev der trukket lod om 5 x fre-
dagsslik af 100kr pr. styk, sponseret af Kurt 
Frandsen og søn, vinderne af poserne blev: 
Anders Elvinus Farmer Andersen
Lise Lotte Lørup
Felix K. - Ida Kirkeby
Lis Christiansen
Tina Grønlund 
Blandt alle de indsendte kandidater, blev 
der trukket lod om 6 julekurve sponseret af 
Dagli’ Brugsen Gudbjerg. 
Vinderne blev: 
Gudbjerg Plejecenter – indstillet af Lise Sø-
rensen
Johnna Christensen
Ida Søgård Andersen
Dyveke Hilsted Balman
Stefan Hansen
Bo Østergaard

Beboerforeningen og Månedsavisen ønsker 
vinderne stort tillykke.
Tak til alle der deltog i den festlige konkur-
rence.
Tak til alle sponsorerne.

Julekonkurrence for Gudbjerg og omegn

1. pladsen gik til Tegværksvej 42
Præmien var en vinkurv fra Nordic Wine and Spirits værdi 500kr.

Fotograf: Marianne Tolstrup

2. pladsen gik til Byvej 43
Præmien var et gavekort til Højlund Mølle og Ryttershoppen værdi 500kr.

3. pladsen blev uafgjort mellem Kirkevej 34 og Byvej 14, der blev derfor trukket 
lod mellem de 2 huse og Præmien, som var 1 ansigtsbehandling og 1 klipning 
ved Salon Lykkesminde, gik til Byvej 14.
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Preben Juhl Rasmussen, som 
de fleste kender fra det loka-
le foreningsliv, har taget en 
for ham ny og spændende 
udfordring op. Ved et ny-
ligt afholdt ekstraordinært 
årsmøde blev Preben valgt 
ind i bestyrelsen for Svend-
borg-Gudmes lokalafdeling 
under Ældresagen.  Her sad 
i forvejen Minna Bøgebjerg 
fra Gudme, som har været 
medlem af bestyrelsen siden 
2016. De to bliver således 
landsbyklyngens lokale islæt 
i det arbejde, som skal bringe 
livskvalitet og fællesskab ind 
i ældretilværelsen for med-
lemmer i Gudme- og Svend-
borgområdet.

Preben kan bidrage til be-
styrelsesarbejdet med sin 
enorme erfaring inden for 
organisationsarbejde. Også 
Prebens politiske erfaring vil 
lokalforeningen kunne dra-
ge nytte af, idet Preben også 
er valgt ind i koordinations-
udvalget. Dette vigtige ud-
valg varetager lokalbestyrel-
sernes interesse i forhold til 
de lokalpolitiske spørgsmål, 
som har særlig interesse for 
ældre medborgere. Således 
har koordinationsudvalget 
fået forelagt indeværende års 
sparekatalog med mulighed 
for at udtale sig til de plan-

lagte besparelser på specifikt 
ældreområdet. I Svendborg 
kommune er der to lokalfor-
eninger: Svendborg-Gudme 
med 9700 medlemmer og 
Egebjerg med 1400 medlem-
mer. Således er 11100 bor-
gere i Svendborg kommune 
medlemmer af Ældresagens 
2 lokalforeninger.

Preben træder ved årsskif-
tet også ind i bestyrelsen for 
Hesselager plejehjem, og får 
således fingeren på pulsen 
med hensyn til, hvad der rø-
rer sig i den del af ældrelivet.

Minnas særlige funktion i 
bestyrelsen handler om det 
indholdsmæssige. To gange 
om året deltager Minna i et 
møde, hvor alle fynske lo-
kalafdelinger kommer for at 
berette om tiltag og aktivite-
ter fra det forgangne halvår. 
Alle indlæg nedskrives og 
rundsendes, og således har 
man et fælles idekatalog, 
som den enkelte lokalafde-
ling kan plukke fra.

Minna har en anden vigtig 
funktion som bisidder. En 
bisidder er en frivillig, som 
rykker ud, hvis der er brug 
for ekstra øjne og ører i et 
møde med f.eks en offentlig 
myndighed. Det kan f.eks 
være et behandlingsforløb. 

Alle – også ikke-medlem-
mer- kan få en bisidder. Æl-
dresagen udbyder kurser for 
frivillige, som gerne vil være 
bisiddere, og der er i øjeblik-
ket brug for, at flere tager 
kurset og hjælper med at løse 
denne vigtige opgave.

Den samlede bestyrelse 
består af:
Allan Frederiksen, formand

Finn Frost, næstformand

Erling Schøn Nielsen,  
kasserer

Preben Juhl Rasmussen, 
sekretær

Minna Bøgebjerg, kultur

Preben og Minna har de 
bedste forventninger til 
samarbejdet i den nye be-
styrelse.

Den nye bestyrelse blev præ-
senteret lokalt ved et arran-
gement på Poppelvej i Gud-
me d. 24. november 2021. 
Der var mødt 40 mennesker 
op, og der kunne sikkert 
være kommet flere, hvis ikke 
man var nødt til at begræn-
se antallet p.g.a. lokalets 
størrelse. Det blev et hygge-
ligt arrangement hvor Arne 
Ploug sørgede for de musi-
kalske indslag og fremmødte 
blev budt lidt godt til ganen.

Mød to lokale ambassadører for Ældresagen

Red.

Fotograf: Marianne Tolstrup

Faktabox
Ældresagen er en landsforening baseret på frivillige kræfter og engagement og et sekreta-
riat, der støtter op om arbejdet.

Ældresagen har over 915.000 medlemmer. Foreningen er organiseret i 215 lokalafdelinger, 
som er ledet af frivillige lokalbestyrelser.

Ældresagen skaber rum for gode liv - uanset alder

I Ældresagen arbejder vi for, at flest muligt skal kunne leve et godt og langt liv. Derfor vil 
vi styrke den frivillige og politiske indsats bl.a. inden for demens, pårørende og ensomhed.

Arrangementet blev samti-
dig afsættet for Preben og 
Minna i deres arbejde med at 
skabe lokal opmærksomhed 
omkring Ældresagens arbej-
de og dermed få flere af de 
lokale, ældre medborgere til 
at melde sig ind i foreningen 
og få del i et overflødigheds-
horn af tilbud.

Ældresagens aktiviteter
Når ellers Coronaen giver 
lov, er der et tætpakket pro-
gram af kulturrelle arran-
gementer, foredrag, udflug-
ter, fællesspisning, kortspil, 
husflid, IT-workshops og 
meget mere. Èn til to gange 
om ugen er der en program-
sat aktivitet, hvor man kan 
mødes med andre ældre fra 
nærområdet.

De fleste aktiviteter foregår i 
Seniorhuset Skallen i Svend-
borg, men der er basis for at 
flere aktiviteter kan foregå 

i landsbyklyngen. Således 
vil Preben og Minna afsøge 
mulighederne for at indgå i 
lokale samarbejdsrelationer 
f.eks med de lokale forsam-
lingshuse. 

Foruden de nævnte akti-
viteter har Ældresagen en 
besøgstjeneste, som besøger 
ældre, som har svært ved at 
komme ud af hjemmet. Og 
har man brug for en bisidder 
i mødet med sundhedsvæse-
net eller andre myndigheder 
yder Ældresagen også denne 
hjælp. IT kan være en over-
vældende ting, når man ikke 
er vokset op med det, og her 
kan man også hente god vej-
ledning i Ældresagen.

Desuden kan man gennem 
et medlemskab opnå stor ra-
bat på mange indkøb, f.eks. 
rejser, hotelophold o.s.v.

Endelig har man også mu-
lighed for at blive frivillig i 

Ældresagen, hvor alle opga-
ver løses af frivillige. Det er 
et givende arbejde, som altid 
gør en afgørende forskel for 
mange ældre og ensomme. 
De frivillige belønnes med 
en hyggetur en gang om året.

Er man mere nysgerrig på 
Ældresagens tilbud kan man 
kigge ind på kontoret i Tea-
tergade 3, kælderen i Svend-
borg. Eller gå ind på Svend-
borg-Gudme afdelingens 
hjemmeside, som er meget 
informativ og flot opdateret. 

Bestyrelsen lytter meget til 
de ønsker, der kommer fra 
områdets ældre, og man er 
altid velkommen til at hen-
vende sig med gode ideer til 
nye aktiviteter og initiativer.

Preben Juhl Rasmussen  
tlfnr.  2064 8319

Minna Bøgebjerg  
tlfnr. 2344 4605

      Gudmekongens Land
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Foreningsannoncer 
f.eks indkaldelse til årets  

generalforsamling

Pris: 350 kr. ex moms  
pr. indrykning.

Indsendes til redaktionen:  
pia.skovshoved@gmail.com

Deadline for februarnummeret:  
25. januar 2022

Avisen udkommer 1. februar 2022

Skribent: 
Mette Kristensen

Land” den 23. december 
dele julegodter og gaver ud 
til otte familier, som havde 
søgt julehjælpen. Og dejlig 
er jorden og den himmel blå, 
når så mange mennesker i 
løbet af oktober, november 
og december måned med de-
res økonomiske bidrag har 
medvirket til at bringe julen 
velsignet bud og hjælpe børn 
og familier i udsatte positio-
ner med at holde en god og 
glædelig jul. 

Komitéen bag ”Julelys i Gud-
mekongens Land” består af 
Vibeke Møller, Yvonne Dyhr 
og Mette Kristensen, alle bo-
sat i Gudme, og de er ikke et 
øjeblik i tvivl om, at de vil 
gentage succesen næste år. 

”Vi er så dybt taknemlig for 
de flotte bidrag vi har mod-
taget, og selvom vi har brugt 
en del timer på det forbe-
redende arbejde, så har det 
været det hele værd” siger de 
tre samstemmigt. Alle jule-
godterne er handlet og købt 
lokalt, og det har været vig-
tigt for komitéen. ”Vi er klar 
til at gøre det her til en årlig 
tradition, for der er desvær-

re mange børn og familier, 
som har brug for lidt ekstra 
økonomisk hjælp juleaften” 
siger de og fortsætter ”vores 
fokus har udelukkende væ-
ret på børnene, det er det der 
har været det vigtigste for os, 
og derfor har vi også brugt 
en del af pengene på at købe 
julegaver til børnene”. 

Udover at takke for de man-
ge økonomiske bidrag er de 
tre også taknemlig for ind-
komne sponsorater fra loka-
le erhvervsdrivende. Slagter 
Stig Danielsen, Gudme hav-
de sponsoreret flæskesteg 
og andebryst, og Ullemose 
Frugt og Grønt havde leve-
ret poser med lækre æbler og 
pærer. 

De tre bag komitéen skal nu 
evaluere på juleindsamlin-
gen. Måske er der noget der 
kan gøres anderledes næste 
år, og nu hvor klokkerne har 
kimet ud til den sidste jule-
fest og den sidste lille nisse 
er rejst, ja så arbejder de tre 
videre med nye idéer for ju-
len 2022. 

Ønsket om at kunne tilbyde 
mere bæredygtige indkøbs-
net har længe været et ønske 
hos Meny i Hesselager, og 
da de stod overfor at skul-
le udskifte indkøbsnettene, 
ville de gerne sætte et lokalt 
præg på poserne, fortæller 
Jan Gaarde, butiksindeha-
ver af Meny i Hesselager.  
Landsbyklyngen var på det 
tidspunkt i gang med at lave 
nye kort over Gudmekon-
gens Land og hurtigt blev de 
enige om, at benytte dette til 
at synliggøre lokalområdet 
på de nye bæredygtige ind-
købsnet. 
Jens Peter Jacobsen, formand 
for foreningen Landsbyklyn-
gen Gudmekongens Land 
supplerer med at fortælle, at 

Meny tilbyder at understøtte 
samarbejdet yderligere ved 
at give 5 kr. i sponsorat for 
hvert net, der bliver solgt. 
Det er en god håndsrækning 
til foreningen Landsbyklyn-
gen, idet de dermed får mu-
lighed for at støtte op om 
en række mindre projekter 
rundt om i lokalområderne i 
landsbyklyngen. 
Nu håber de så på, at kun-
derne vil bakke op om det 
gode projekt ved at købe net-
tet for 20 kr. 
Foruden at man giver sin 
støtte til miljøet og lokal-
samfundet, får man et stort, 
praktisk, solidt og smart 
indkøbsnet.

Red.

Meny og Landsbyklyngen har fæl-
les fokus på miljø og lokalsamfund

Fotograf: Marianne Tolstrup

Mens Lille Per tager til ju-
lebal i nisseland og andre 

holder jul i Angora, så blev 
det altså også jul igen i Gud-

mekongens Land. Fra alle os 
til alle jer og når jul bare er 

cool, så kunne komitéen bag 
”Julelys i Gudmekongens 

Bjældeklang og ”Julelys i Gudmekongens Land”
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for at give lokalområderne en 
stærkere position, såvel politisk 
som fagligt.

Med en formandspost i plan- og 
lokalsamfundsudvalget og en 
plads i økonomiudvalget kan 
jeg forhåbentligt bidrage til, at 
vi skaber endnu bedre betingel-
ser for alle borgere i Svendborg 
Kommune.

For mit eget vedkommende bli-
ver det en spændende opgave at 
forene udvikling i by og på land. 
Kommunen er i god vækst, og 
det bliver udfordrende at skabe 
plads, både til den nødvendige 
service, der følger med for de 
mange nye borgere, og samtidig 
få plads til også at skabe nyt. 
Sideløbende skal arbejdet med 
i endnu højere at inddrage bor-
gerne intensiveres. 

En mand eller et parti gør det 
ikke alene, derfor vil min ind-
sats være fokuseret på at skabe 
stærke samarbejdsalliancer, der 
kan bære de store beslutninger 
igennem med bredest mulig op-
bakning. Jeg har en stærk tro 
på, at vi er et af de områder i 
Danmark, der i kraft af et rigt 
foreningsliv og solide rødder i 
demokratiet evner at stå sam-
men om at løse de kommende 
opgaver. 

Vi er fx udfordret på en indsats 
for klimaet, viljen til at finde 
løsninger bliver en prøvesten for 
hvor godt, vi lykkes med at sam-
le kræfterne blandt borgerne. 
Langt de fleste vil gerne med-
virke, så også fremtidige genera-
tioner har gode livsbetingelser - 
og der er ikke én rigtig løsning, 

men mange sideløbende indsat-
ser, der skal gøre forskellen. Vi 
har på mange områder et stærkt 
civilsamfund, der er parate til at 
bære deres del af ansvaret - der-
for skal de naturligvis også tages 
med på råd. 

Jeg har stor respekt for Loka-
ludvalget, der i sidste periode 
tog nogle gode tilløb til at ind-
drage borgerne mere i udviklin-
gen, men udvalget var naturligt 
”stækket”, da de ikke havde 
samme position i forvaltningen, 
som de øvrige udvalg. Et fæno-
men jeg genkender fra perioden 
med Nærdemokratiudvalget. 
Dengang forsøgte vi at få en 
medarbejder i hver forvaltning, 
der kunne sikre koordination 
og fremdrift, men den slags sker 
ikke i løbet af kort tid, kultur-
dannelse tager tid og efter de 4 
år med Nærdemokratiudvalget 
forsvandt meget af arbejdet i 
den efterfølgende periode fra 
2014-2017.

Jeg kan dog sagtens finde en 
række lighedspunkter i det ar-
bejde lokaludvalget har udført. 
Den direkte dialog med borger-
grupperne og forsøget på også at 
spænde et net ud under alle med 
et fælles forum giver god me-
ning, men her skal samarbejdet 
nok formaliseres lidt mere. Her 
rammer vi også et dilemma; 
for hvor mange kræfter skal vi 
”trække” ud af de lokale initia-
tiver til et samarbejde på tværs, 
hvis de involverede blot oplever, 
at det fjerner energi og ikke gi-
ver ny?

Budgetterne til lokalområderne 
er øget gennem de senere år og 

opmærksomheden er styrket i 
kraft af lokaludvalget og flere 
energiske borgergrupper. Det 
er dog ikke tilstrækkeligt, for 
selvom pengene er bevilliget, 
sker der ikke altid så meget. 
Ofte mangler borgergrupperne 
den fornødne støtte til at reali-
sere projekterne. Resurser som 
ganske naturligt stilles til rå-
dighed for udvikling inden for 
bygrænsen, bliver ikke i samme 
grad afsat til udvikling af vores 
landsbyer. Vi har brug for en 
sammenhængende udviklings-
plan for lokalområderne under 
et, sådan som kommuneplanen 
forsøger det, men også for dy-
namiske videreudviklingstiltag 
for lokalområderne. En af op-
gaverne skal være at skabe plads 
til boligudvikling, så der sikres 
tilstrækkelig rotation i bolig-
massen. Mange ældre vælger at 
blive boende i uforholdsmæs-
sigt store huse, da der ofte ikke 
er et lokalt alternativ, på samme 
måde forhindrer det unge i at 
etablere sig lokalt.

To andre forhold vil få min op-
mærksomhed. Allerede for 10 år 
siden forsøgte vi fra Svendborg 
Kommune at skabe et lands-
dækkende netværk af nærde-
mokratiudvalg. Det skulle tje-
ne som inspirationsrum og til 
erfaringsudvikling. Det tænker 
jeg fortsat er vigtigt – vi må og 
skal lade os inspirere af det, an-
dre kommuner arbejder med. 
Interesseorganisationer er på 
mange måder også en inspirati-
onskilde, der ofte gennem kon-
troversielle analyser peger på 
problemfelter i det kommunale 
landskab. Ligesom regeringens 
udspil om et Danmark i bedre 

Hvor bevæger det lokale demokrati sig hen?

FAKTABOKS:
Arne Ebsen, fhv. lærer på Vestermarkskolen. 66 år, gift 
med Anne-Birthe, socialrådgiver. Vi har 4 piger og 9 bør-
nebørn og bor i Ulbølle.
Medlem af SF 1978-2013 og igen 2019 
Valgt til kommunalbestyrelsen i Egebjerg 1982-1990 og 
igen 1998-2007*
Valgt til kommunalbestyrelsen i Svendborg 2006-2017* 
og igen 2021-
Formand Nærdemokratiudvalget 2010-2013
Andre bestyrelsesposter:
Fmd. Opholdsstedet Hjørnegården, Saltofte
Næstfmd.: Regionale filmfond FilmFyn (udpeget af 
Svendborg Kommune), Idrætsefterskolen i Ulbølle, For-
eningen Cykelsti Hvidkilde NU
Best.medl. af Lokalhistorisk Forening i Egebjerg, Fo-
rum5762 (indtil kommende generalforsamling)
*Opstillet og valgt for Liste T

balance naturligvis skal tages 
på ordet, så vi kan fremme vo-
res position på det kommunale 
Danmarkskort.

Endelig vil jeg arbejde med man-
ge former for borgerinddragelse 
– i forbindelse med strategipla-
nen forud for kommuneplanen 
i 2013 holdt forvaltningen en 
række fyraftensmøder med ser-
vering – det var ikke alle steder, 
det lykkedes lige godt, men jeg 
husker stadig en række møder 
med stort engagement og gode 
ideer. Corona-tiden har lært os, 
at kontante og afgrænsede dis-
kussioner godt kan klares virtu-
elt eller som en blanding af til-
stedeværelse og skærm, hvilket 
kan give flere muligheden for at 
være med. På en række områder 
har eller får vi glæde af faste 
dialoggrupper fx klimaområ-
det, det grønne område, handi-
capområdet m.m. Her giver det 
et bedre beslutningsgrundlag. 

Vi har behov for et stærkt ci-
vilsamfund, der oplever det 
meningsfuldt at være en del af 
det kommunale fællesskab – 
og først som sidst, så bliver vi 
udfordret på fremtidens kom-
munale serviceområder, hvor 
vi ikke kan regne med at finde 
medarbejdere og sikre kvalite-
ten medmindre, vi aktivt in-
volverer og udvikler den lokale 
bæredygtighed. 

Det ser ud til, at vi bliver flere 
borgere i kommunen, det er vel 
egentligt ikke så ringe endda og 
uanset om de nu foretrækker 
land eller by, ja så gavner det 
hele Svendborg Kommune. By 
og land er hinandens forudsæt-
ning og ikke modsætning. Jeg 
glæder mig til udfordringerne, 
jeg håber også, at I vil være med 
i den proces.

Efter pensionering med ret til 
at arbejde som vikar på Vester-
markskolen og som rejseleder 
hos Gislev Rejser. Har i en lang 
årrække været formand for 
ungdomsskolen i både Egebjerg 
og Svendborg og var i mere end 
10 år leder af pigefodboldafde-
lingen i Egebjerg Fodbold. Har 
selv spillet fodbold, håndbold 
og bordtennis på turneringsni-
veau. Medlem af læsekredsen 
”Bogormene” gennem de sene-
ste 7 år og læser i øvrigt gerne 
historiske romaner, biografier 
og samfundsfaglig litteratur på 
dansk og tysk – i øjeblikket en 
detaljeret gennemgang af for-
holdet mellem ”Die Hohenzol-
lern und die Nazis” af Stephan 
Malinowski. Kører på ferie i 
VW T4, der kan pakkes på kort 
tid og har så cyklerne bag på.

Tak for muligheden til at for-
tælle lidt om mine tanker, her i 
overgangsfasen fra Lokaludvalg 
til Plan og Lokalsamfundsud-
valg. En overgang, der jo også 
betyder, at udvalget både skifter 
status og får et meget bredere 
grundlag. I sidste periode var 
lokaludvalget et såkaldt §17 
stk. 4 udvalg, der nu skifter til 
at være et fagudvalg på linje 
med de øvrige. Sammenknyt-
ningen mellem planlægning og 
lokalsamfund giver i mine øjne 
rigtig god mening og mulighed 

Nu hvor året rinder, er det tid 
at se tilbage på lokaludval-
gets iværksættelse og udvik-
ling. Udvalget startede med 
at tage udgangspunktet i, at 
man i Svendborg har den vi-
sion, at vi skaber tid, rum og 
mulighed for, at alle kan leve 
og opleve det gode liv, hvad 
enten vi bor, arbejder eller 
besøger Svendborg i byerne 
eller på landet.

Vi ønsker at udvikle kommu-
nen med omhu og omtanke 
i alt, hvad vi gør – og med 
udgangspunkt i Svendborg 

Kommunes særlige by- og 
landsbymæssige muligheder, 
den maritime historie og de 
landskabelige kvaliteter.

Byrådet bakker op om fort-
sat udvikling af lokalområ-
derne, herunder etablering 
af lokalråd og skabe poten-
tialer for bosætning. Det skal 
ske med blik for områdernes 
særlige identitet, lokale fæl-
lesskaber og adgang til na-
turen. Borgerne er afgørende 
for at realisere visionen. Det 
er borgerne, der danner fæl-
lesskaberne og kender områ-

Lokalområder - udvikling nu og fremover
dernes styrker og skjulte po-
tentialer. Ovenstående blev 
baggrunden for lokaludval-
gets tilblivelse.

I 2018 blev Lokaludvalget 
nedsat. Lokaludvalgets for-
mål er:

”At styrke og udvikle nærde-
mokrati i hele kommunen, 
således at borgerne i lokalom-
råderne mærker et stigende 
tilhørsforhold og føler sig som 
en del af hele kommunen. ”

Det sker ved, at der i lokal-
områderne sættes fokus på 
nærdemokrati, dialog og 
samskabelse. Det er Loka-
ludvalgets vision at skabe 
nye samarbejds- og inddra-
gelsesformer, der kan styrke 
nærdemokratiet.

Lokaludvalget har i perioden 
været sammensat af politi-
kere fra alle partier. Politi-
kerne arbejder for at fremme 
udviklingen af stabile lokale 
fællesskaber og sikre politik-
udvikling på baggrund af de 
gode lokale ideer. 

Lokaludvalget har valgt at 
hvert lokalområde i Svend-
borg kommune har 2-3 poli-
tikere som kontaktpersoner.

Kontaktpersonernes rolle er 
bl.a. at understøtte ildsjæle i 
lokalområdet med at danne 
lokale fællesskaber, der kan 
bidrage til områdets positive 
udvikling og drage nytte af 
kommunens støtteordninger 
(puljer til borgerbudgetter, 
potentialeplaner og større 
anlægsprojekter).

I det nye udvalg vil der være 
en ny gruppe af kontaktper-
soner. En stærk, lokal organi-
sering af borgerne er funda-
mentet for, at et lokalområde 
kan udvikle sig målrettet og 
koordineret. Organiseringen 
kan ske som arbejds- eller 
styregruppe, der kun ar-
bejder med et projekt som 
borgerbudget eller potentia-
leplanen. Der kan også op-
rettes et lokalråd, som har en 
valgt bestyrelse. Et lokalråd 
arbejder for lokalområdet på 
den længere bane og eksiste-
rer også efter borgerbudget-
tet eller potentialeplanen er 
afsluttet.

I 8 ud af kommunens 13 lo-
kalområder, er der blevet 
etableret lokalråd og der er 
blevet lanceret forskellige 
projekter og puljer for at un-
derstøtte borgerinitiativer 
blandt andet Borgerbudget-

ter, midler til potentialepla-
ner og 2 millioner årligt til 
lokalsamfundspuljen.

Borgerbudgetter er en pulje 
på 200.000 kr., som et lokal-
områd selv kan råde over. En 
lokal styregruppe bestående 
af borgere styrer processen 
med at uddele pengene. Det 
er borgerne selv, der bestem-
mer, hvordan pengene skal 
bruges. Det er op til styre-
gruppen at beslutte, hvordan 
pengene skal fordeles, så læn-
ge processen er demokratisk 
og inddrager (en stor del af) 
lokalområdet. Eksempel på 
en afstemningsform: Borge-
re bliver inviteret til et lokalt 
borgermøde. Projekterne 
bliver præsenteret. Herefter 
kan alle deltagere stemme 
om, hvilke projekter der skal 
modtage penge.

  I 2021 er der gang i rigtig 
mange borgerbudgetter i 
Svendborg Kommune. Det 
er borgergrupper i de enkelte 
områder, der arrangerer bor-
gerbudgetterne. Det er ikke 
alle områder, der er i gang 
samtidig.

Alt i alt har etableringen og 
organisering af lokalrådene 
og lokaludvalget været en 

succes. Nu har hele byrådet 
besluttet efter lokaludval-
gets indstilling, at lokalud-
valget omdøbes til Plan og 
Lokalsamfundsudvalget. 
Det bliver et stående udvalg 
med øget kompetence og 
flere muligheder i forhold 
til samarbejde med de etab-
lerede lokalråd. Samtidig 
får udvalget en større mu-
lighed for at lave nye lokal-
planer i et samarbejde med 
borgerne i det område, det 
drejer sig om. Arne Ebsen 
fra SF har fået stafetten og 
overtager hermed styringen 
af udvalget. Jeg ser frem til 
overdragelsen og samarbej-
det med Arne – lokalrådene 
er kommet for at blive, og vi 
ser frem til fortsat udvik-
ling i disse områder og lige-
så til at udvikle kulturen i 
de forskellige lokalområder. 

I ønskes alle en Glædelig 
Jul samt spændende Nytår i 
Svendborg kommune. 

Mvh Hanne Ringgaard 
Møller

Indtil årsskiftet formand for 
lokaludvalget i Svendborg 
kommune
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Nu bliver det meget nem-
mere at arbejde hjemme og 
at streame film og serier 
for yderligere 56 adresser i 
Landsbyklyngen Gudme-
kongens Land.  Af de i alt 
fjorten projekter, der har fået 
tilskud fra Energistyrelsens 
Bredbåndspulje i Svendborg 
Kommune, bliver tre projek-
ter etableret i landsbyklyn-
gens område; ”Hesselager 
mark”, Fuglehavevej og Bo-
elsmosevej samt Landevejen 
Syd for Hesselager. Projektet 
på ”Hesselager mark” med 
38 adresser har alene fået et 
tilskud på knap 1,2 mio. kr.

Det glæder Jens Neergård, 
der har været primus motor 
bag ansøgningen fra ”Hes-
selager Mark” til Energisty-
relsen:

”Det er fantastisk. Der er in-
gen tvivl om, at det får stor 
betydning for os, der bor 
herude, hvor der er lidt læn-
gere mellem husene. Vi har 
de seneste år på de enkelte 
veje ansøgt med projekter, 
men kunne ikke opnå point 
nok, til at komme igennem 
nåleøjet. I år valgte vi at sam-
le hele området fra Trappe-
dal i Vormark helt ned til Gl. 
Lundborgvej i Lundeborg - i 
alt 38 husstande.  Vi er blevet 
mødt med stor velvilje, og 
folk har øget egenbetalingen, 
for at vi kunne opnå et høje-
re pointtal, og det er vi blevet 
præmieret for med et stort 
tilskud fra Bredbåndspuljen. 

Direkte adspurgt indrøm-
mer Jens Neergård, at det 
har været et stort arbejde. ” 
Først skulle vi ud og stem-
me dørklokker for at få 
folk med, derefter indhente 
fuldmagter og så kom hele 
ansøgningsproceduren. Det 
var lidt af en bureaukratisk 
proces, men vi fik god hjælp 
fra Sydfyns Energiforsyning 
til ansøgningsarbejdet.

Men det har været en vigtig 
opgave, siger Jens og bliver 
lidt mere fast i stemmen. 
”Mange borgere er slet ikke 
klar over hvor dyrt det egent-
lig er at få etableret fibernet, 
hvis der ikke er trukket 
kabler ud til deres område. 
Herude i vores område hvor 
vi er gået sammen 38 hus-
stande, koster det over 1,8 
mio. kr. at få nedgravet fiber. 
Det havde vi aldrig kunne fi-
nansiere selv, derfor gør det 
ikke noget at investere lidt 
rugbrødsarbejde, når vi nu 
kan stå og glæde os over, at 
vi inden så længe også får 
god fibernetdækning i vores 
område via tilskud opnået 
fra Bredbåndspuljen. 

Det er lokale borgere der skal 
gå sammen om at søge om 

Bredbånd til tre projekter og 56 adresser i 
Landsbyklyngen Gudmekongens Land
Beboerne i tre områder i Landsbyklyngen kan nu glæde sig over, at der kommer fibernet. Det samme gælder elleve andre 
områder i Svendborg kommune. Det er Energistyrelsen der midt i december offentliggjorde, at disse adresser har fået midler 
fra Energistyrelsens Bredbåndspulje 2021

tilskud fra Bredbåndspuljen. 
Egenbetalingen er minimum 
4.000 kr. dertil får de en 
kommunal medfinansiering 
på 1.000 pr. adresse i ryggen. 

Formand for Landsbyklyn-
gen Gudmekongens Land 
Jens Peter Jacobsen (Gudme) 
glæder sig over støtten til de 
tre projekter:

”Internettet er en stor del af 
det moderne liv, så en god 
internetforbindelse er afgø-
rende, når tilflyttere kigger 
på bolig. Det betyder med 
andre ord rigtig meget for 
vores attraktivitet som lo-
kalområde, at vores digita-
le infrastruktur er i orden. 
Derfor er jeg utrolig glad for, 
at 56 adresser i lokalområdet 
nu får bedre internet, men 
glæder mig naturligvis også 
de øvrige områder i Svend-
borg Kommune” lyder det 
fra Jens Peter Jacobsen.

”Det her er i høj grad lokale 
ildsjæles fortjeneste. De har 
mobiliseret deres naboer om 
at ansøge, og sammen har de 
med dette tilskud gjort deres 
lokalområde mere attrak-
tivt.”  

”Selvfølge skal vi i dag glæde 
os over at det er lykkedes at få 

tildelt ca.1, 7 mio. kr. i tilskud 
til etablering af bredbånd til 
lokalområder i landsbyklyn-
gen, men som Jens Neergård 
påpeger, er det særdeles vig-
tigt at vores medborgere her 
i landsbyklyngen forstår vig-
tigheden af , at det er nu vi 
skal handle, hvis vi ønsker at 
få bredbåndforbindelser der 
er fremtidssikret”. 

”Det er dyrt at etablere fiber-
net, se bare projektet i Hes-
selager, der koster omkring 
50.000 kr.  pr. husstand at 
etablere. Heldigvis kommer 
der endnu en bredbånds-
pulje i 2022, men om det 
fortsætter ved vi ikke, da det 
forhandles politisk år for år, 
fortsætter Jens Peter.

 ”Det er nu vi skal kende vo-
res besøgelsestid. Hidtil har 
puljen været målrettet områ-
der, hvor der ikke er adgang 
til bredbåndshastigheder på 
mindst 10 Mbit/s download 
og/eller 2 Mbit/s upload – 
det svarer ca. til et niveau, 
hvor det er svært at deltage 
i en online konference på pc 
éren uden at det hakker. 

Staten satte for 2020 et natio-
nal mål om, at hele Danmark 
skulle kunne tilgå en bred-
båndshastigheder på mindst 

100 Mbit/s download og 30 
Mbit/s upload. Det niveau 
har vi faktisk en del husstan-
de i vores lokalområder, der 
endnu ikke kan få indfriet 
her i staten af 2022. 

Udfordringen er desuden, at 
en del af vores borgere i dag 
har internet og tv-løsninger 
via forbindelser (ADSL og 
trådløst) der ikke er frem-
tidssikret til at kunne leve op 
til vores voksende forbrug af 
data – skole, arbejde og fri-
tid samt EU’s Giga bit mål 
for 2030 om at kunne opnå 
1000 Mbit/s download og 
1000 Mbit/s upload samt 5G 
telefoni. 

I dag er det kun fibernet der 
kan levere på dette mål. De 
trådløse løsninger der findes 
i dag, kan levere høj hastig-
hed, men bliver ustabile, når 
der skal hentes meget data, 
og når det er dårligt vejr. 

Det er derfor afgørende, at 
vi sammen arbejder for at 
få udrullet så fintmasket et 
net af fibernet i alle kroge 
af Gudmekongens land som 
muligt, og det er der flere 
grunde til lyder det fra Jens 
Peter.

”I forhold til internet hand-

ler det om, at uanset hvor vi 
bor i lokalområdet, skal vi 
kunne tilgå internet af me-
get høj kvalitet og stabilitet. 
Derved sikrer vi muligheden 
for, at vores nuværende er-
hvervsliv kan fastholde ar-
bejdspladser i lokalområdet, 
nye iværksættere kan etab-
lere sig, og vi kan etablere 
gode hjemmearbejdspladser, 
streame film og information 
samt vores børn og unge kan 
tilgå onlineundervisning.

I forhold til mobiltelefonfor-
bindelser handler det om at 
kunne trække fibernet ud 
til de kommende telemaster, 
der i de kommende år skal 
opstilles for at kunne udbyg-
ge 5G telefoni.

For hvem kender ikke til, 
at mobilforbindelen bliver 
dårlig, når vi kører igennem 
Mullerupskoven og det er 
ikke rimeligt, at man skal stå 
på bestemte steder- nærmest 
siddet på taget at sin ejen-
dom- for at være sikker på at 
mobiltelefonen går igennem.

Jeg mener, vi skal sætte ba-
ren højt, være ambitiøse og 
gå efter at blive et lokalom-
råde, der kan tilbyde Giga 
bit løsningen inden 2025. ”I 
der ikke har fået etableret 

fibernet på jeres vej bør gå i 
gang”, lyder det opfordrende 
fra Jens Peter. ” Ikke alene 
skaber I bedre online mu-
ligheder for jer selv. I frem-
tidssikrer jeres ejendom, og 
I bidrager til at vores lokal-
område forbliver attraktivt 
for bosætning, erhverv og 
turister.

Selvfølgelig er det en indi-
viduel beslutning, men det 
er da tudetosset ikke at be-
nytte muligheden for at få 
tilskud fra staten til at etab-
lere fibernet. 4.000 kr. som 
var minimums egenbeta-
ling ved deltagelse i et bred-
båndsprojekt, der ansøgte 
bredbåndspuljen i 2021, er 
mange penge, men holdt op 
imod, at det rent faktisk kan 
kost til 50.000 kr. uden til-
skud at etablere fibernet på 
egen adresse, er det en me-
get fordelagtig investering” 
slutter Jens Peter og tilføjer, 
at man er velkommen til at 
kontakte ham, hvis man har 
spørgsmål til etablering af et 
fibernetprojekter, der ønsker 
at ansøge Bredbåndspuljen 
2022. 

Faktaboks om Bredbåndspuljen
Bredbåndspuljen er fra 2016 og er siden justeret, senest 
i 2021 med henblik på at ramme tyndt befolkede om-
råder. 
Puljen er målrettet områder, hvor der ikke er adgang til 
bredbåndshastigheder på mindst 10 Mbit/s download 
og/eller 2 Mbit/s upload, og hvor der ikke er udsigt til, 
at markedet vil levere bedre dækning inden for tre år. 
Der er afsat 100 mio.kr. til fortsættelse af puljen i 2022. 
Kriterier for puljen i 2022 er endnu ikke fastlagt. 
Det er Energistyrelsen, der administrerer puljen. (Kil-
de: Energistyrelsen)>
Ønsker du at se tjekke din bredbåndshastighed kan det 
ske på tjekditnet.dk |

Kontakt for yderligere INFO kan ske til: Formand for 
Landsbyklyngen Gudmekongens Land Jens Peter Ja-
cobsen, gudme på mobil 72 53 20 74

Fotograf: Marianne Tolstrup

      Gudmekongens Land



8 3. Årgang
- for Gudmekongens Land & Skårup Sogn

-for Gudmekongens Land & Skårup!

MÅNEDSAVISEN

MÅNEDSAVIS

KAYA BRÜEL OG OLE KIBSGAARD
Mad og musik i Vejstrup forsamlingshus 
fredag d. 28. januar 2022 

Der er spisning kl. 18.00 og koncert kl. 19.30.  
Mad og musik koster 250 kr. - musik alene 195 kr. 

Du kan bestille din billet på www.billet.dk 

De sydfynske Four Jacks og Pigerne byder VELKOMMEN KL. 14.00

Nytårskoncert 2022Nytårskoncert 2022Nytårskoncert 2022

Nyd en
dejlig middag

efter koncerten
kun 150.- 
Bestilling 28 34 70 22

Rasmus Bjerg & Prinsens Musikkorps
Dirigent René Bjerregaard Nielsen

Søndag den 16. januar kl. 15.00
GUDMEHALLERNE,  Phønix Tag Arena 
Billetpris: 275,- kr.
Billetter købes på www.billetten.dk eller i Gudmehallernes Cafeteria
ml. kl. 9.00-13.00 og efter kl. 16.30 eller kontakt Arne Ploug 29 71 87 37. 
Arrangør: Foreningen Music’Alls

PRINSENS 
MUSIKKORPS

Koncerten er aflyst p.g.a. Covid-19

Alle, der har købt billet enten via billetten.dk eller via mobilepay 

bliver kontaktet og får tilbagebetalt pengene (minus gebyr)

For spørgsmål kontakt Arne Ploug 2971 8737

Gratis annoncering
Bestyrelsen for Månedsavi-
sen Gudmekongens Land 
har besluttet, at annoncering 
af kulturarrangementer un-
der rubrikken Kultur i Klyn-
gen fortsat skal være gratis i 
hele 2022.

Bestyrelsen håber, at alle lo-
kale kulturarrangører vil be-
nytte Månedsavisen i deres 
markedsføring. Vi vil på den 
måde sætte fokus på lands-
byklyngens mange gode og 
højtkvalificerede kulturar-
rangementer, og vi vil styrke 
samarbejdet og fællesskabet 
i landsbyklyngen. Måneds-
avisen læses også uden for 
landsbyklyngen, og kultur-

budskaberne kan potentielt 
nå ud til postnumrene 5882 
Vejstrup, 5883 Oure, 5884 
Gudme 5874 Hesselager, 
5892 Gudbjerg Sydfyn, 5881 
Skårup, 5762 Vester Sker-
ninge, 5771 Stenstrup, 5772 
Kværndrup og i dele af 5600 
Faaborg og den vestligste del 
af 5700 Svendborg.

Det praktiske 
Annoncen skal helst være 
i liggende format. Begræns 
gerne annoncetekst til be-
givenhed, tid, sted, oplys-
ning om billetsalg og andet 
informativt. Hvis I ønsker 
at uddybe med f.eks. et pro-
gram, bringer vi gerne en 

lille artikel i tilknytning til 
annoncen. Vi vil gerne have 
billeder. Helst i billedfor-
mat (jpg) eller i høj opløs-
ning. Materialet sendes til 
pia.skovshoved@gmail.com 
Deadline er senest 1 uge før 
udgivelsen. 

Hvilke arrangementer er 
omfattet? 
Her kan vi hurtigt komme 
ud i en svær diskussion om, 
hvad vi forstår ved kultur. 
Vi prøver alligevel. Der skal 
være tale om enkeltstående 
kulturbegivenheder. Hoved-
indholdet i begivenheden 
skal bevæge sig inden for 
kunstarterne musik, teater, 

billedkunst, foredrag, ud-
flugter med et folkeoplysen-
de indhold, litteratur o. lign. 
Således har vi også markeret, 

at rubrikken ikke kan bruges 
til annoncering af sports- 
eller spejderbegivenheder. 
Vigtigst er at indholdet skal 

appellere til en bredere kreds 
end en enkelt landsby. Vi 
står naturligvis til rådighed 
for eventuelle spørgsmål. 

God vind - Red
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O U R E
A U T O V Æ R K S T E D   A p S

v/ Ste�en Sundberg

Tlf. 62 28 12 75 · Mob 40 36 80 87
www.oureauto.dk

Højgårdens Autov/ Ejnar Duelund

Vi sørge for, at
DU BLIVER KØREKLAR IGEN

Langgade 31 · 5874 Hesselager
T�.: 62 25 39 40 · Mobil: 40 38 75 40 · auto@tdcadsl.dk

Kloakarbejde - Gravning
Minigraver

Entreprenør & Aut. Kloakmester

 Mobiltlf. Martin 4033 8039 · Kurt 4016 3031
KURT FRANDSEN & SØN A/S

Byvej 39 - Gudbjerg
Tlf. 62 25 16 28 

Åbent: Mandag - fredag kl. 9.00 - 17.00

Oure Oliven

v/ Lars Bo Andersen · Tanghavevej 9 · 5883 Oure
Tlf. 3033 0827 · Åbent efter aftale · www.oureoliven.dk

Oliven · Oliventapenade
Balsamico · Olivenolie
Hudplejeserien Olive Aloe

KØB DIN ROBOTPLÆNEKLIPPER HOS OS  
OG VI SØRGER FOR INSTALLATION 

PRIS: 1500,- FOR OP TIL 1000 M² 

SPAR 20% PÅ UDVALGTE CYKLER I 
AUGUST MÅNED! 

FIND OS HER: 
Landevejen 202, 5874 Hesselager  
62252491 | printzlau@5874.dk

DIT LOKALE ALT-TIL-HAVEN 
VÆRKSTED!

Inkl. cykler og 
scootere!

Vi er tilbage fra 
ferie d. 9. august

 
 

 
 

Ullemose frugt
V/ Jesper & Anne-Mette Ullemose
Hovvej 7 - 5883 Oure
6228 2856 - ullemosefrugt@gmail.com
www.ullemosefrugt.dk

Gårdbutik åbent lørdag fra 10-15 fra sep. til april
Selvbetjeningsbod åbent hver dag

Totalrenovering, el-, murer-, 
tømrer- og havearbejde arbejde.

Askebæk udfører alle opgaver fra kælder til kvist

Askebæk 11 · 5874 Hesselager
E: mail: info@askebaek.dk · T: 4422 9910

Link til hjemmeside: https://www.askebaek.dk/
Link til Facebook: https://www.facebook.com/askebaek

ENTREPRENØRER

HÅNDVÆRKERE

VÆRKSTEDER

ERHVERVSBEKLÆDNING

FRISØR

PRODUKTSALG

ANNONCE PLADS TIL SALG

Kontakt Pia Skovshoved
Tlf. 24 63 81 83

FRUGT

NEM-klip
Din hjemmefrisør
v/ Annemette Schütt-Beck

Mail: nemklip@gmail.com
5884 Gudme

Tlf.nr: 92 14 12 14

ERHVERV - HÅNDVÆRK
OG SERVICE

Trunderup Murerforretning ApS 
Mail: trunderupmurer@mail.dk

Falledvej 21, 5874 Hesselager
Stort og småt murerarbejde udføres

      Gudmekongens Land


